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I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Landsstyret:  
 
Spørgsmål til Landsstyret:  
Hvornår har Landsstyret offentliggjort, at den gymnasiale uddannelse i Aasiaat skal flyttes til 
en anden by? I givet fald, hvorfor er medlemmerne af Landstinget ikke blevet orienteret her-
om?  
(Landstingsmedlem Ane Hansen, Inuit Ataqatigiit)  
 
Begrundelse:  
 
Borgmesteren i Aasiaat havde ved slutningen af det forgangne år i sin nytårstale i Lokalradioen føl-
gende besked til borgerne i Aasiaat: 
 
(Citat): ”Vi er bekendt med at det er blevet offentliggjort, at Avannaata Ilinniarnertuunngorniarfia 
(GU) i Aasiaat ville blive flyttet til en anden by, og i den forbindelse har vi i kommunalbestyrelsen 
arbejdet på at få denne plan standset. Vi har i samarbejde med landets øverste myndighed, Lands-
styret, opnået et meget tilfredsstillende resultat, således at man ikke længere agter at flytte GU til en 
anden by.                                                                  
 
Og således har vi kunnet fremme fortsættelsen af udviklingen her i byen gennem opførelse af 2 kol-
legier og vi er ligeledes i gang med nybygninger beregnet til lærerboliger. Når de nævnte byggerier 
er færdige startes der et nybyggeri af yderligere to kollegier. 
 
Det er glædeligt, at vi har kunnet vende ideen om flytning til en anden by, således at vi kan tage ini-
tiativer til en yderligere udbygning” (citat slut). 
 
Sådanne oplysninger til borgerne giver naturligvis anledning til mange diskussioner og megen de-
bat, og da jeg som landstingsmedlem får stillet mange spørgsmål vil jeg gerne være i stand til at ha-
ve et svar parat - derfor denne forespørgsel. 


